
 

Skolebestyrelsesmøde, Skolecenter Hirtshals 
Mandag den 21. oktober 2019 
Kl. 16.00 (ændret til 16.30) - 19.30 Hirtshals undervisningssted 
Fraværende: Anja Bjerrum Jensen, Karin Eilers, Jimmy Kruse 
 
Punkt 1 - Tilbagemelding på reklame og sponsormidler 
På skolebestyrelsesmødet den 20. august drøftede skolebestyrelsen muligheden for at gå 
mere aktivt ind i arbejdet med reklame og sponsormidler, med særligt fokus på sponsorater. 
Rammen for anvendelse af reklame og sponsormidler er fastsat af “Reklame og 
sponsorpolitk for Hjørring kommune”. 
RVC giver en introduktion til materialet. 
Reklame og Sponsorpolitk for Hjørring kommune - LINK 
 
Indstilling. 
Skolebestyrelsen drøfter den kommunale ramme, og beslutter hvilke konkrete områder vi 
skal arbejde videre med i Skolecenter Hirshals 
 
Referat:  
Skolebestyrelse er enige om at vi skal arbejde os mere ind i de konkrete muligheder på 
området, men at bestyrelsen har brug for at få mere viden om rammerne og andres 
erfaringer på området. 
Derfor planlægges en “ministudietur” i slutningen af januar, hvor der besøges andre 
offentlige institutioner der har gjort gode og dårlige erfaringer. 
 
Bestyrelsen arbejder frem mod at udarbejde et sæt principper der kan danne ramme for 
hvordan vi bruger sponsorstøtte. Notater fra den første drøftelse: 

- fremmelse af samarbejde på tværs af vores tre matrikler. 
- åben skole initiativer 
- på hvilket niveau skal der kunne søges midler på? - enkelt, klasse, matrikel, SCH 
- hvordan sikre vi at den nuværende praksis på eks. julebanko kan videreføres. 
- noget der ligger ud over den “normale” drift. 

Hvem: 
- partnere i erhvervslivet - evt. dem der er med i ungestrategien 

 
RVC undersøger hvem der ved mere om området, til den 18. november - et bud på hvordan 
en tur kunne sammensættes og hvem der kan besøges. 
  

 

https://drive.google.com/file/d/1p8zOTXokR0gVTs4HePmSdd24aEFgwZK2/view?usp=sharing


 

Punkt 2 - proces omkring tildelingsmodel - sådan ser den ud... 
Orientering. 
I forbindelse med udarbejdelse af en ny tildelingsmodel for folkeskolerne i Hjørring 
kommune, er der udarbejde en procesplan der skal sikre rettidig inddragelse af de mange 
forskellige interessenter. 
Procesplan - LINK 

Resultatmål/Milepæle 
Målet er, at der i en inddragende proces gives input til udviklingen af en ny tildelingsmodel 
ved at: 

- Der er skabt fælles forståelse for de værdier, der skal ligge til grund for 
tildelingsmodellen (tillid, retfærdighed og gennemsigtighed) 

- Der formuleres anbefalinger til det konkrete arbejde med udviklingen af 
tildelingsmodellen 

- Der i processen indarbejdes anbefalingerne fra KLK rapporten som delelementer til 
den nye tildelingsmodel. 

- Der er udviklet en ny tildelingsmodel, Byrådet kan beslutte i juni 2020 med effekt 
fra budget 2021. 

 
Succeskriterier 
Succeskriterierne er, at tildelingsmodellen på folkeskoleområdet fremadrettet: 

- Sikrer at alle skoler har en økonomisk ramme, der muliggøre, at der kan leves op til 
de politisk fastsatte målsætninger og arbejdet med kerneopgaven 

- Understøtter arbejdet med kerneopgaven og de inkluderende læringsmiljøer 
- Lever op til værdierne; tillid, retfærdighed og gennemsigtighed 
- Er forståelig og kan forklares ude decentralt igennem ledelseskæden og 

MEDorganisationen 

 
Lise, Brian og Rasmus deltog i det første møde, og giver en kort tilbagemelding. 
Næste møde er den 23. oktober 2019, Lise, Brian og Rasmus deltager. 
 
 
Punkt 3 - Skolepenge 
I slutningen af sidste skoleår har vi haft et lynnedslag på Hirtshals undervisningssted, med 
omfattende skader på vores elektriske system. Udgifterne til udbedring af skaderne, beløber 
sig til godt kr. 600.000. Udgifterne belaster IKKE Skolecentrets økonomi! 
Kantinens betalingsanlæg er et af de områder der er berørt, og vi skal derfor anskaffe et nyt 
anlæg. I den forbindelse overvejes det om vi skal anskaffe os et anlæg der giver et 
“kontantfrit” system og giver forældre flere handlemuligheder. 
Teknisk servicemedarbejder Bjørn kommer og giver en introduktion til systemet 
skolepenge.dk 
VIDEOLINK 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen drøftede muligheden for at anskaffe et nyt kontaktløst betalingssystem. 

 

https://drive.google.com/open?id=1w8nfh2SOdCXR79jexOffjttSr60Pjz5b
https://www.youtube.com/watch?v=5qMrNh6Rdx4


 

overvejelser: 
Vi går videre med overvejelserne - vi sætter Bjørn i arbejde med at finde fordele og ulemper 
ved dette og andre lignende systemer. Samarbejde med andre der gør noget i HJK. 
Punktsættes igen den 18. november 2019 
 
 
Punkt 4 - To-Faseskole 
Den 25. juni 2019 vedtog skolebestyrelsen at dette punkt er fast på dagsordenen i den 
kommende periode. 
Skolecentret er i fuld gang med at implementere to-fase organisering. Ledelsen og 
medarbejderrepræsentanter giver en status på implementering, fordele og ulemper. 
 
Referat: 
 
Vi oplever man stadigvæk at der er udfordringer med at få koordineringsarbejdet mellem de 
tre matrikler til at falde helt på plads, og det er vigtigt at vi lære af de erfaringer vi løbende 
gør os. I det forløb der er lige nu, opsamles der viden og erfaringer hver dag, som både skal 
bruge nu, og i høj grad også i forhold til planlægningen af det kommende skoleår. 
 
Tilhørsforholdet for medarbejder der er på flere forskellige matrikler kan være svært. Den 
interne kommunikationen mellem medarbejdere kan blive bedre. 
Det er fint at 6. klassernes fællesaktiviteter ligger på skift, på alle tre matrikler. Det giver et 
godt indtryk af et fælles skolecenter. 
 
Vi er blot 9 skoleuger henne i den nye 2-faseorganisering, og vi ser allerede rigtigt gode tegn 
på at organiseringen understøtter formålet.  
Det umiddelbare indtryk er at børn og forældre oplever en helt anden samhørighed end 
tidligere, og (heldigvis) ikke opdager de udfordringer som de professionelle. 
___________________________________ 
  

 



 

EVT./orienteringer: 
 
Ledelsen: 

- AULA 
- Ansættelse af lærer - Gro Vadskær Jensen deltager som forældrerepræsentant ved 

samtalerne, mandag den 28. oktober 2019. 
- Regeringspuljemidlerne blev udløst for 2. gang. Denne gang bliver også den sidste, 

da den nye regering har nedlagt den. 
 
Medarbejdere: 

- Ønske om kommende punkt - forventningsafstemning i forhold til hvad der forventes 
af medarbejderrepræsentanterne i skolebestyrelsen 

 
Forældrevalgte:  

- Spørgsmål til episode med barn der kom til skade på legeplads 
- Klassekassen. Kan et forældreråd beslutte at alle skal betale til klassekassen? - En 

drøftelse om rammerne for forældreråds virke i, og udenfor, skolens rammer. Emnet 
punktsættes i forhold til at udarbejde et princip på området. Som yderste ramme 
gælder Folkeskolelovens §36: 

- Stk. 8. Klassens elever og forældre kan, eventuelt i samarbejde med skolen, 

ved fælles indsamling eller på anden måde i fællesskab tilvejebringe midler til 

dækning af udgifter, der ikke dækkes af kommunen efter stk. 5-7. Kommunen 

kan dække øvrige udgifter. 

- Stk. 9. Den enkelte elevs ret til deltagelse i arrangementer efter § 16 c, kan 

ikke betinges af erlæggelse af et beløb eller en anden ydelse. 
- Ide til foredrag om Julius Mygind - sendes videre til fase 2. 
- God tilbagemelding fra Nordsøen på Workforce of the Future. Ros til deltagende 

voksne, unge, børn og UU.  
 
Erhvervsrepræsentant: 

-  
Kommende punkter: 

- SSP kommer på besøg en gang om året og giver en status. 
- Der følges op på anvendelsen af udvidet åbningstid i SFO, ved udgangen af 2019. 
- Ønske om kommende punkt - forventningsafstemning i forhold til hvad der forventes 

af medarbejderrepræsentanterne i skolebestyrelse 
  

 



 

Skolebestyrelsesmøder 2019/20 (tirsdage 16.30-19.30): 
20/8-19 -  
21/10-19 (flyttet fra 23/10-19) -  
18/11-19 - Økonomitema 
17/12-19 - Budgetgodkendelse 
25/2-20 -  
28/4-20 -  
16/6-20 -  
Mødet er som udgangspunkt i Hirtshals! 
 

 


